

GOLD RISES AS CONCERNS GROW OVER TRUMP'S COUNTER-TARIFFS

Gold prices rose on Thursday after U.S. auto tariffs exacerbated global trade tension, ahead of the April 2 deadline for the United States to apply counter-tariffs.

Spot gold rose 0.5 percent to \$3,033.20 an ounce. U.S. gold futures rose 0.6 percent to \$3,039.

U.S. President Donald Trump has approved 25 percent tariffs on imported cars and light trucks, widening the scope of the global trade war.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



الذهب يصعد وسط تزايد المخاوف حول رسوم ترامب الجمركية الهضادة

ارتفعت أسعار الذهب اليوم الخميس بعد أن فاقمت الرسوم الجمركية الأميركية على السيارات التوتر التجاري العالمي، وذلك قبل الموعد النهائي المحدد في الثاني من أبريل/ نيسان لتطبيق الولايات المتحدة لرسوم جمركية مضادة.

وصعد سعر الذهب في المعاملات الفورية 0,5 في المئة ليصل إلى 3033,20 دولار للأونصة. وزادت العقود الآجلة الأميركية للذهب 0,6 في المئة لتصل إلى 3039 دولاراً. وأقر الرئيس الأميركي دونالد ترامب رسوماً جمركية بنسبة 25 في المئة على السيارات والشاحنات الخفيفة المستوردة، مما يوسع نطاق الحرب التجارية العالمية.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

EGYPTIAN CABINET APPROVES 2025-2026 BUDGET

The Egyptian Cabinet approved the draft budget for the new fiscal year 2025-2026, and referred it to the House of Representatives.

Revenues in the new budget are estimated at 3.1 trillion pounds (\$61 billion) at an annual growth rate of 19 percent, and expenses reach 4.6 trillion pounds (\$91.1 billion), up 18 percent, with an expected deficit of 1.5 trillion pounds (\$29.6 billion).

According to data from the Egyptian Ministry of Planning, the growth rate of the Egyptian economy rose significantly to 4.3 percent during the second quarter of the fiscal year 2024-2025, compared to a rate of 2.3 percent in the corresponding quarter of the previous fiscal year 2023-2024.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



مجلس الوزراء المصري يقر موازنة 2025 - 2026

أقر مجلس الوزراء المصري، مشروع موازنة العام المالي الجديد 2025 - 2026، وإحالته إلى مجلس النواب.

وتقدر الإيرادات في الموازنة الجديدة بنحو 3.1 تريليون جنيه (61 مليار دولار) بمعدل نمو سنوي 19 في المئة، والمصاريف تصل إلى 4.6 تريليون جنيه (91.1 مليار دولار) بزيادة 18 في المئة، بعجز متوقع 1.5 تريليون جنيه (29.6 مليار دولار).

وسجل معدل نمو الاقتصاد المصري وفقاً لبيانات وزارة التخطيط المصرية ارتفاعاً ملحوظاً ليصل إلى 4.3 في المئة خلال الربع الثاني من العام المالي 2025-2024، مقارنة بمعدل 2.3 في المئة في الربع المناظر للعام المالي السابق 2024-2023.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

RENEWABLE ENERGY RECORDS RECORD GROWTH

Global renewable energy production capacity has recorded unprecedented growth over the past year, but progress remains short of expectations to meet the 2030 target, according to a report by the International Renewable Energy Agency (IRENA).

Renewables accounted for 92.5 percent of new energy production capacity in 2024, equivalent to 585 gigawatts, representing an unprecedented increase of 15.1 percent, bringing the total renewable energy production capacity to 4,448 gigawatts. However, progress still falls short of the 11.2 terawatts needed to meet Paris climate agreement pledges and the global target of tripling renewable capacity by 2030, requiring an annual growth rate of 16.6 percent.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](https://www.al-arabiya.net)



الطاقة المتجددة تسجل نمواً قياسياً

أظهر تقرير صادر عن الوكالة الدولية للطاقة المتجددة، تسجيل القدرات العالمية لإنتاج الطاقة المتجددة نمواً غير مسبوق خلال العام الماضي، لكن التقدم المحرز لا يزال أقل من المأمول لتحقيق المستهدف بحلول 2030.

واستحوذت مصادر الطاقة المتجددة على نحو 92.5 في المئة من القدرات الإنتاجية الجديدة للطاقة في 2024 بما يعادل 585 غيغاوات، وهو ما يمثل زيادة غير مسبوقة بنسبة 15.1 في المئة، ليرتفع إجمالي القدرات الإنتاجية للطاقة المتجددة إلى 4448 غيغاوات. ومع ذلك لا يزال التقدم الذي تم تحقيقه أقل من 11.2 تيراوات اللازمة للوفاء بتعهدات اتفاقية باريس للمناخ والمستهدف العالمي المتمثل في مضاعفة قدرة الطاقة المتجددة ثلاث مرات بحلول 2030، وهو ما يتطلب معدل نمو سنوي عند 16.6 في المئة.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](https://www.al-arabiya.net)

CENTRAL BANK OF TUNISIA CUTS INTEREST RATES TO STIMULATE INVESTMENT AND BOOST GROWTH

Tunisia's central bank cut its key interest rate by 50 basis points to 7.5 percent to stimulate investment and boost growth, in the first cut in borrowing costs in five years. The central bank cut borrowing costs by 50 basis points in September 2020 after cutting them by 100 basis points in March of the year following the outbreak of the COVID-19 pandemic. Tunisia's inflation rate eased to 5.7 percent in February from 6 percent in January and 6.2 percent in December, reaching the lowest level since 2021. The government expects average inflation to fall from 6.2 percent this year from 7 percent in 2024.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



البنك المركزي التونسي يخفض الفائدة لتحفيز الاستثمار وتعزيز النمو

خفّض البنك المركزي التونسي سعر الفائدة الرئيسي 50 نقطة أساس إلى 7.5 في المئة بهدف تحفيز الاستثمار وتعزيز النمو، وذلك في أول خفض لتكاليف الاقتراض منذ خمس سنوات. وخفض البنك المركزي تكاليف الاقتراض 50 نقطة أساس في سبتمبر/أيلول 2020 بعد خفضها 100 نقطة أساس في مارس/آذار من العام عقب تفشي جائحة كوفيد-19.

وتراجع معدل التضخم في تونس إلى 5.7 في المئة في فبراير من 6 في المئة في يناير (كانون الثاني) و6.2 في المئة في ديسمبر/كانون الأول، ليصل إلى أدنى مستوى منذ 2021. وتتوقع الحكومة أن يتراجع متوسط التضخم من المتوقع إلى 6.2 في المئة خلال العام الجاري من 7 في المئة في 2024.

[المصدر \(موقع العربية نت، بتصرف\)](#)

OIL PRICES RISE AS CONCERNS OVER U.S. SUPPLIES AND TARIFFS MOUNT

Oil prices rose slightly on Thursday on fears of tight global supply after U.S. threats to impose tariffs on buyers of Venezuelan oil and previous sanctions on buyers of Iranian oil. Traders are assessing the impact of US President Donald Trump's tariffs on cars.

Brent crude futures rose nine cents, or 0.12 percent, to \$73.87 a barrel. U.S. West Texas Intermediate crude futures rose 10 cents, or 0.1 percent, to \$69.75 a barrel.

Prices rose about 1 percent on Wednesday on the back of government data showing a drop in U.S. crude and fuel inventories last week and a U.S. threat to impose tariffs on countries that buy Venezuelan oil.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)



أسعار النفط ترتفع مع تصاعد المخاوف بشأن الإمدادات والرسوم الجمركية

ارتفعت أسعار النفط بنحو طفيف اليوم الخميس على خلفية مخاوف من شح المعروض العالمي بعد تهديدات أميركية بفرض رسوم جمركية على مشتري النفط الفنزويلي، وعقوبات سابقة على مشتري النفط الإيراني. في حين يعكف المتعاملون على تقييم أثر الرسوم الجمركية التي فرضها الرئيس الأميركي دونالد ترامب على السيارات.

وصعدت العقود الآجلة لخام برنت تسعة سنتات بما يعادل 0.12 في المئة إلى 73.87 دولاراً للبرميل. وزادت العقود الآجلة لخام غرب تكساس الوسيط الأميركي عشرة سنتات أو 0.1 في المئة إلى 69.75 دولاراً للبرميل. وكانت الأسعار قد ارتفعت أمس الأربعاء بنحو 1 في المئة على خلفية بيانات حكومية أظهرت انخفاض مخزونات النفط الخام والوقود الأميركية الأسبوع الماضي، وتهديد الولايات المتحدة بفرض رسوم جمركية على الدول التي تشتري النفط الفنزويلي.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)

12 NEW FOREIGN INVESTMENTS ENTERED KUWAIT IN 2024

Figures from the Arab Investment and Export Credit Guarantee Corporation (Daman) showed a decline in foreign direct investment projects in Arab countries in 2024 by about 0.4 percent to reach 2,106 projects. Its investment cost also fell by 41 percent to about 113 billion dollars, and the number of jobs by 9 percent to about 181,000 compared to 2023.

According to the institution, the number of direct investment projects imported to the UAE was the highest in the Gulf with 1,322 projects worth \$ 14.52 billion. Saudi Arabia followed the Gulf with 330 projects worth 21.91 billion. Qatar ranked third with 118 projects costing 2.18 billion, followed by Bahrain and Oman with 24 projects costing 962 million and 982 million, respectively. The number of foreign direct investment projects in Kuwait reached 12 projects at a cost of \$ 137 million.

[Source \(Al-Rai Kuwaiti Newspaper, Edited\)](#)



12 استثماراً أجنبياً جديداً دخلت الكويت في 2024

أظهرت أرقام المؤسسة العربية لضمان الاستثمار وائتمان الصادرات "ضمان"، تراجع مشاريع الاستثمار الأجنبي المباشر في الدول العربية عام 2024 بنحو 0.4 في المئة لتبلغ 2106 مشروعات. كما تراجع تكلفتها الاستثمارية بمعدل 41 في المئة إلى نحو 113 مليار دولار، وعدد الوظائف بمعدل 9 في المئة إلى نحو 181 ألفاً مقارنة بسنة 2023.

وبحسب المؤسسة فإن عدد مشاريع الاستثمار المباشر الواردة إلى الإمارات كانت الأعلى خليجياً بـ1322 مشروعاً بقيمة 14.52 مليار دولار. وجاءت السعودية من بعدها خليجياً بـ330 مشروعاً بلغت قيمتها 21.91 مليار. وحلت قطر في المرتبة الثالثة بـ118 مشروعاً تكلفتها 2.18 مليار، وجاءت من بعدها البحرين و عمان بـ24 مشروعاً تكلفتها 962 مليوناً و982 مليوناً على التوالي. وبلغ عدد مشاريع الاستثمار الأجنبي المباشر في الكويت 12 مشروعاً بتكلفة بقيمة 137 مليون دولار.

[المصدر \(صحيفة الراي الكويتية، بتصرف\)](#)